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Am intrat în sala Nicolae Iorga la ora 16.25, fiindcă profesorul care ar fi trebuit să aibe curs în sala
Bogrea nu a venit, probabil fiind informat de ce avea să se întâmple. În ciuda negocierilor cu profesorii
care nu înțelegeau scopul acțiunii noastre am rămas pe poziții, alăturânduni-se inclusiv câțiva dintre
studenții care se aflau la curs. A fost chemată Poliția care ne-a invitat să plecăm, ne-a legitimat, dar
fiindcă nu exista nici o bază legală pentru evacuare, ne-au permis să rămânem.

17:30 Am aflat că studenții puteau să iasă din Universitate dar nu li se mai permitea accesul, în fața
Universității adunându-se un grup de persoane, inclusiv presa. Am început o ședință de urgență presați
de situație, care a fost întreruptă de șeful pazei . Am fost din nou invitați să plecăm, dar am negociat
cu Regulamentul de ordine interioară a UBB în mână și nu s-a găsit nici acum vreun temei legal pentru
evacuare.

18:15 Profesoara care avea curs programat de la ora 18:00 este chemată să își țină cursul, în ciuda
faptului că e vizibil bolnavă, ea însăși repetând că nu se simte bine și are febră de 40 grade. În lumina
acestor fapte, o lăsăm să își țină cursul și asistăm pașnic la el. O persoană de la Departamentul de
comunicare UBB a filmat aproape tot cursul. În sală s-au plimbat persoane din conducere. Ne-am
organizat în timpul cursului prin mesaje și hârtii care circulau în sală, fără să deranjăm cursul, și am
decis să mutăm plenara la ora 20:00, după acest curs.

20:00 Au intrat toate persoanele blocate inițial la intrarea în Universitate, inclusiv presa și căteva
persoane din conducerea executivă. În primă fază cerem să înceteze filmarea de către presă a plenarei,
nu pentru că am avea ceva de ascuns, ci pentru a nu influența modul în care se desfășoară dezbaterile.
Nu dorim transformarea acestei dezbateri într-un spectacol, ci să fie un dialog deschis, pe picior de
egalitate, în care poate participa absolut oricine în condiția de cetățean.

A urmat o dezbatere cu cei 5 prorectori prezenți în care am încercat să le explicăm legitimitatea
ocupării sălii. S-a pus problema perturbării cursului și a neexistenței unei cereri pentru o dezbatere în
respectiva sală. Am motivat că în ultimele săptămâni accesul liber în universitate a devenit tot mai
greu, în data de 21 martie chiar împiedicându-ni-se să asistăm la o proiecție și dezbatere pentru care
exista o cerere aprobată! Plângerilor depuse în număr mare a doua zi de către cei evacuați din UBB și
chiar bruscați de agenții de pază în aceea dată li s-a răspuns cu un comunicat de presă din partea UBB
aberant și care distorsiona evenimentele. Drept urmare, considerăm legitimă modalitatea de ocupare
și revendicare a acestui spațiu pentru dialog deschis. Nu putem respecta un regulament pe care însăși
conducerea îl încalcă în momentul în care împiedică accesul publicului la un eveniment public, pentru
care există cerere aprobată.

Votul plenului e sa continuăm să rezistăm și după ora 21:00. Deocamdată avem bunăvoința unui
singur prorector, Flaviu Călin Rus, care discută în continuare cu noi. La 21:09 deabia au plecat și
organele Poliției, și începem din nou să discutăm posibile soluții pentru organizarea unei plenare mâine.
Se decide că e normal ca accesul să fie permis după ora 21:00 doar după legitimarea persoanelor, iar un
grup de 2 studenți, prin rotație, ajută portarii în acest sens. De asemenea, toți cei prezenți în sală până
atunci s-au legitimat. Astfel, responsabilitatea în cazul oricăror incidente care se pot întâmpla în sala
ocupată e a întregului grup prezent în acel moment.

În continuare am stabilit de ce grupuri de lucru avem nevoie și am propus subiecte pentru ordinea
de zi a următoarei plenare. Fiindcă s-au propus foarte multe probleme ale studenților pentru discuție,
un grup de lucru le-a triat pe principalele tipuri de probleme, după natura lor și a subliniat pe cele care
ar putea fi epuizate cât mai repede și care privesc cât mai mulți studenți:
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-Sociale
-Despre comunitate
-Relația dintre Universitate și piața muncii
-Autonomia Universității
-Calitatea învățământului
-Finanțarea învățământului
-Guvernanță
-Altele

Am început discuția despre subiectul acordării burselor, din categoria Social. Printre lucrurile discu-
tate se numără: reconsiderarea criteriilor pentru acordarea burselor; suma minimă care ar trebui să fie
asigurată pentru un trai decent; în ce măsură sunt posibile și dezirabile surse alternative de finanțare,
respectiv surse private; gestionarea responsabilă a finanțărilor externe de tipul celor POSDRU;

În continuare ne-am organizat pentru buna desfășurare a lucrurilor pentru a doua zi: producerea și
împărțirea de flyere, comunicarea informațiilor în mediul online, stabilirea moderatorilor și facilitatorilor
pentru plenară, etc.

Pentru plenara din 27.03, programată la ora 20:00, am stabilit o temă generală care să se învârte în
jurul a trei concepte: studentul – universitatea – societatea.
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